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برای تولد احمد شاملو

 متبرک باد
 نام تو 

■ با مسوولیت سر دبیر

ایرانیان و ساکنان خراسان فرهنگی قدیم 
همواره این ابیات را از استاد سخن سعدی 

با خود زمزمه می کنند که: 
نام نیک رفتگان ضایع مکن  

تا بماند نام نیکت ماندگار 
ای که دستت میرسد کاری بکن 

پیش از آن کز تو نیاید هیچ کار
 نگفته پیداست برای بزرگداشت بزرگان، 
شاید  اما  دارد،  منطقی وجود  دلیل  دهها 
بتوان در میان آنها یکی دو مورد راتاکید 
قدرشناس  نسلی  که  هنگامی  زیرا   کرد 
تلاشگران نسل قبل خود باشد به راحتی و 
آسودگی بزرگ منشی  و ادب را می تواند 
به نسل بعد از خود انتقال دهد و ملتی که 
برای بزرگی تربیت می شوند قطعا اینده ای 

بزرگ را نیز برای خود رقم می زنند.
علاوه بر این، انسانها از بزرگان الگو می 
گیرند، ادبیات آنها، رفتارشان، کلامشان، نوع 
روابط و .. همه و همه می تواند الگویی 
برای انسانهای معاصر و یا بعد از آنها باشد و 
همه اینها منجر به تربیت میشود و بدینگونه 
انسانهایی با شخصیت و تربیت متعالی در 
جامعه تکثیر می شوند. به این خاطر همواره 
باید قدردان انسانهایی که در روزگار گذشته 
برای سامان بخشی این سر زمین تلاش 
کرده اند باشیم و بدانیم همانگونه که ما 
قدر شناسی خواهیم کرد دیگران نیز شاید 
به همان اندازه از ما قدر شناسی کنند و دیر 
یا زود نتیجه افعال و عملکرد ماست که به 
ما بازخواهد گشت. یکشنبه سالروز تولد 
احمد شاملو شاعر و پژوهشگر معاصر 
بود که تاثیرات بسیاری بر ادبیات و هنر 
این سرزمین داشته است. کتاب کوچه ی 
ادبیات  ارزشمند،  فرهنگ  یک  بسان  او، 
کوچه و خیابان ایرانیان را مکتوب کرده 
است. ابداع قالب سپید در شعر از تلاشهای 
دیگر این شاعر نامدار فارسی است. او از 
ادامه دهندگان دانای نیما بود و توانست در 
دهه ی چهل و بعد از آن موج عظیمی از 
هنرمندان را به خود جذب کند و زمینه ساز 
ارتقای شعر و نثر فارسی باشد. برخی از 
اشعار او زمزمه ی کودکان امروز است و 
مردم بی آنکه بدانند اشعار او را می خوانند. 
حال چه نسل ما او را قدر بگذارد یا از کنار 
نام آنها بی توجه رد شود، بزرگی بزرگان 
کاستی نمی گیرد پس شایسته است نام 
بزرگان را به بزرگی بیاوریم و ارج آنها را 

پاس بداریم. 
ادامه در صفحه2

یادداشت اول چرا عاطفه
 بین زوج ها کوچ می کند؟

مشاوره وسرمایه گذاری در بورس

 گرگان : خیابان ولیعصر  عج
 بین عدالت 65 و67 مجتمع اهورا ، طبقه اول
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صنعت راهبرد ی
 برای جهش تولید
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نظارت ویژه
 بر بازار شب یلدا
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مکتبی ادامه دهنده راه
 شهیدان قندهاری و هزار جریبی است

2
مشکلات برق کارخانه ریسندگی

 و بافندگی شرکت ماهوت 

لغو قرارداد 
واگذاری بنادر گلستان

به  که  گلستان  های  جنگل  سردبیر_ 
جنگل های هیرکانی معروفند باقیمانده 
دوران سوم زمین شناسی و جزو کهن 
 ترین جنگل های دنیا به شمار می روند.

قاچاق چوب  روزها  این  متاسفانه  اما 
جنگل های  تخریب  عامل  مهم ترین 
هم  بخت  که  آنها  است.  شده  استان 
مناطق جنگلی  با  جواری و مجاورت 
را دارند رنج دیدن ماشین های حمل 
کنند. چوب  می  تحمل  نیز  را  چوب 
ها در مقیاس های بزرگ و کوچک با 
ماشین های باربری حتی با پراید حمل و 
نقل می شود و شاهدان و ناظران، ناچار 
رفتن  گرازبین  نظاره  تنها  خاموش  و 
اند. ملی   منابع طبیعی و سرمایه های 
 قیمت چوب هم هر روز بالاتر می رود 
و هوس برداشت غیر مجاز چوب در 
 سارقان هر روز بیشتر و بیشتر می شود.
مساله این است که جاده های جنگلی 

استان به دلیل داشتن فرعی های متعدد 
با نیروهای کم حفاظتی قابل محافظت 
نیست و این امر دست فرصت طلبان 
است. کرده  بازتر  را  انصاف   بی 
فروش  از  سرشاری  سود  قاچاقچیان، 
چوب می برند و در صورتی که حتی 
را  کمی  مجازات  بشوند  هم  دستگیر 
دیگر  عبارت  به  شوند  می  متحمل 
مجازات با جرم تناسب ندارد، بنابراین 
وقتی برخورد جدی نمی شود و نظارت 
کافی هم وجود ندارد قاچاقچیان منفعت 

طلب چوب، هر روز در امنیت بیشتری 
 جنگل های استان را غارت می کنند.
هر درختی که به زمین می افتد لانه پرنده 
ای خراب می شود بنابراین فقط صحبت 
از افتادن یک برگ نیست با تاراج چوب 
از جنگل ها گونه های بومی و ارزشمند 
گیاهی وجانوری نیز از بین می روند 
و این کاهش تنوع زیستی حال جنگل 
 های زیبای ما را هر روز بدتر می کند.
هم  چوب  قاچاق  با  مبارزه  قانون 
واقعا  اگرمسوولان  نیست  بازدارنده 

طبیعی  ذخایر  این  برای  دلشان 
ارزشمند می تپد باید علاوه بر جدیت 
توسعه  قاچاقچیان،  با  برخورد  در 
بگیرند. جدی  را  چوب  زراعت   ی 
های  گشت  افزایش  با  امیدواریم 
طبیعی  منابع  ادارات  ی  پیشگیرانه 
توجه  و  قرقبانان   بیشتر  حضور  و 
و  موثرفرهنگسازی  و  مهم  نقش  به 
آموزش همگانی و ایجاد اشتغال مولد 
برای جنگل نشینان، دست قاچاقچیان 
 چوب از جنگل های استان کوتاه شود. 
البته به یاد داشته باشیم صیانت از جنگل 
بنابراین  است  همگانی  ای  وظیفه  ها 
نباید متکی به دولت بود هر کدام از ما 
در این خصوص تکلیف داریم ایجاد 
از  حفاظت  برای  مردمی  های  پایگاه 
جنگل ها و منابع طبیعی راهکار مناسبی 
است که حتما جواب می دهد اگر همه 

با هم همت کنیم.

حا ل جنگل ها 
خوب  نیست
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قاچاقچیان، سود سرشاری از فروش چوب می برند
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لغو قرارداد واگذاری بنادر گلستان
نماینده مردم غرب گلستان با بیان این که 
توسعه میگو و لغو قرارداد واگذاری بنادر 
استان باید پیگیری شود، گفت: پروژه های 
داریم  گلستان  در  زیادی  مانده  زمین  بر 
که حل مشکلات آن ها ضرروت دارد. 
از  برخی  کرد:  اظهار  ایری  عبدالجلال 
پروژه های نیمه تمام گلستان نیاز به اعتبار 
خاصی ندارد، بلکه باید موانع بر سر راه آنها 
برداشته شود، همچنین باید سطح درآمدی 
این پروژه ها هم افزایش یابد. نماینده مردم 
غرب گلستان در مجلس شورای اسلامی 
افزود: رفع موانع سرمایه گذاری در استان 
برای سرمایه  مناسب  بسترهای  ایجاد  و 
گذاری از دیگر موضوعاتی است که باید 
جدی پیگیری شود. ایری اضافه کرد: در 
حال حاضر پروژه هایی همچون آشوراده، 
و  بندرترکمن  اسکله  خزری،  سبز  بندر 
بندرگز دارای مشکلات حقوقی هستند و 
یا اینکه استان های همسایه علیه گلستان 
مشکلاتی را ایجاد کرده که باید این مسائل 
واگذاری یک  قرارداد  به  حل شود. وی 
طرفه بندرهای ترکمن و گز اشاره کرد و 
افزود: تلاش می کنیم تا از دولت بخواهیم تا 
پیگیر لغو قرارداد کذایی این دو بندر باشد.

مجلس  در  گلستان  غرب  مردم  نماینده 
شورای اسلامی با بیان اینکه دولت باید 
تلاش کند تا اقدامات مثبتی را برای مردم 
استان انجام دهد، ابراز کرد: گلستان دارای 
سرمایه  برای  خوبی  بسیار  پتانسیل های 
گذاری اقتصادی و گردشگری است. وی 
افزود: بسیاری از این پروژه ها در سطح ملی 
و استانی بسیار اثرگذار هستند و باید تلاش 

شود تا موانع بر سر راه آنها برداشته شود.
ایری ادامه داد: برخی از پروژه ها همچون 

بیمارستان  قلا،  آق  به  بندرترکمن  جاده 
گمیشان و راه آهن اینچه برون به آزادشهر 
نیازمند اعتبار خاصی برای تکمیل هستند 
که امیدواریم دولت به این پروژه ها توجه 
میگوی  موضوع  به  اشاره  با  وی  کند. 
گلستان گفت: در حوزه توسعه صنعت 
با  می توان  گمیشان  در  میگو  پرورش 
را  سود  حداکثر  گذاری  سرمایه  حداقل 
 ۶ حدود  حاضر  حال  در  باشیم،  داشته 
هزار هکتار مزرعه میگو در استان وجود 

بتوانیم سرمایه  تا  دارد و تلاش می کنیم 
گذاری های بیشتری انجام دهیم. نماینده 
مردم کردکوی، ترکمن، بندرگز و گمیشان 
در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
مدیران استانی و کشوری بازدیدهای زیادی 
از سایت پرورش میگو داشته اند و قول های 
متعددی را هم داده اند، ولی هنوز هیچکدام 
عملیاتی نشده است. وی افزود: دولت باید 
به قول هایی که می دهد به درستی عمل 
کند و باید اقدامات، قول ها و برنامه هایی 
که فقط اجرایی است را مطرح کند در 
غیر این صورت هزینه اضافی بر دوش 
در  ایری  می شود.  ایجاد  کشور  و  مردم 
ارتباط با مسئله پتروشیمی گلستان گفت: 
این پروژه سال ها است که به دلیل وجود 
موانع مختلف بلاتکلیف مانده و تاکنون 
وعده های زیادی در این باره داده شده، 
اساسی  اقدام  هیچ  هنوز  متأسفانه  ولی 
صورت نگرفته است. وی افزود: حدود 
۱۵ سال است که این پروژه آغاز شده و 
با توجه به اینکه بیش از ۱۰۰ هزار سرمایه 
این  با حل  کنیم  باید سعی  دارد،  گذار 
مشکل تکلیف سرمایه گذاری های مردم 

هم مشخص شود.

انتظارات شورا 
از شهرداری

بافت  و  گردشگری  کمیسیون  رئیس 
تاریخی شورای اسلامی شهر گرگان 
طی  خود  دستور  از  پیش  نطق  در 
سی و دومین جلسه شورای اسلامی 
شهر گرگان ضمن تشریح اولویت ها 
انتظارات  و  گرگان  شهر  نیازهای  و 
شورای اسلامی شهر از شهردار گفت: 
مدیریت شهری، باید برنامه ریزی دقیق، 
قابل دسترس و تحولی و جهادی داشته 
باشد؛ فعالیت های شهری را سامان داده 
و بر مسئولیت ها و فعالیت ها نظارت 
کند از این رو مدیریت شهری مستلزم 
بازنگری و اعِمالِ مهندسیِ اصلاحات 
شهری  مدیریت  سازمانی  ساختار  در 
گرگان است. به گزارش روابط عمومی، 
علی اکبر بصیرنیا با اشاره به اینکه محور 
اصلی توسعه گرگان گردشگری است، 
کنار  در  گرگان  شهر  مدیران  افزود: 
شهری  مشکلات  حل  برای  تلاش 
همچون ترافیک سنگین، آلودگی های 
زیست محیطی، آسفالت معابر و مانند 
و  فرهنگی  نیازهای  به  باید  این ها، 
مطالبات روحی و روانی شهروندان نیز 
توجه داشته باشند. بصیرنیا در بخش 
از دستور خود  از نطق پیش  دیگری 
شهر  شورای  اعضای  انتظارات  به 
داشت:  اظهار  و  پرداخت  شهردار  از 
که  است  شورا  عضو  هر  وظیفه ی 
بهتر  توسعه  و  پیشبرد  راستای  در 
شهر گرگان در کنار مدیریت شهری 
از  سلیقه ها  اختلاف  از  صرف نظر 
برنامه های خوب شهردار حمایت کند 
انتظار می رود شهردار محترم هم  و 
بحث اصلاح کادر مدیران شهرداری 
را با سرعت و جدیت بیشتری در پیش 
در  اصلی  پرچمداران  که  چرا  گیرد 

شهرداری گرگان، مدیران آن هستند. 
بافت  و  گردشگری  کمیسیون  رئیس 
تاریخی شورای اسلامی شهر گرگان 
اصلی ترین  و  مهمترین  اینکه  بیان  با 
و  حمایت  شهری  مدیریت  وظیفه 
تصریح  است،  سرمایه گذار  جذب 
ایجاد ظرفیت مناسب و  با  باید  کرد: 
ورود  زمینه های  صحیح  ریل گذاری 
در  چراکه  کنیم  آماده  را  سرمایه گذار 
بودجه سال جاری حدود ۴۰۰ میلیارد 
گذار  سرمایه  ورود  محل  از  تومان 
دیده شده است که امیدواریم با تدبیر 
شهردار این موضوع محقق شود. وی 
از 3  بیش  شهر  این  در  وقتی  افزود: 
هزارمیلیارد تومان سرمایه گذاری برای 
مدرن«،  بازی  »شهر  ابَرَپروژه ی  سه 
شهر«  هفت  »بازارموزه  و  »تله کابین« 
پیش بینی شده و یا در حال اجراست، 
جذب  و  جلب  برای  است  لازم 
برای  برنامه ریزی هایی  نیز  گردشگر 
برگزاری جشنواره های گردشگری به 
گردشگر  و  مسافر  ماندگاری  منظور 
داشت.  درآمد  افزایش  نتیجه  در  و 
بصیرنیا با تاکید بر اینکه بافت تاریخی 
بافت های  مهم ترین  از  یکی  گرگان 
اهمیت  از  که  است  کشور  زنده ی 
فرهنگی  میراث  جوامع  در  بسیاری 
داخلی و خارجی دارد، تصریح کرد: 
به  که  است  متولی  دستگاه  وظیفه ی 
باشد  داشته  ویژه ای  نگاه  بافت  این 
برای حفاظتِ  شورا و شهرداری هم 
باید  بافت  این  بهتر  و  بیشتر  هرچه 
جدی تری  اقدامات  و  برنامه ریزی ها 
را انجام دهند و انتظار می رود شهردار 
محترم با انتخاب شهردار بافت تاریخی 
اقدام نماید.  گرگان در این خصوص 

این عضو شورای اسلامی شهر گرگان 
ادامه داد: پبگیری اجرای طرح »پیاده راه 
خیابان امام خمینی«، پیگیری توافق با 
سازمان جهاد کشاورزی، تهیه بودجه 
سال ۱۴۰۱ با رویکرد جهادی انقلابی 
و در راستای تحقق اهداف مجموعه 
مدیریت شهری در بازه زمانی قانونی و 
 مناسب و لزوم توجه بهتر به برنامه های 
فرهنگی هنری و مذهبی شهر در طراز 
انقلاب اسلامی و شهر گرگان به عنوان 
شهر دارالمومنین و رفع دغدغه دلسوزان 
و بزرگان مذهبی شهر و استان توسط 
انتظارات  جمله  از  شهری  مدیریت 
شورای اسلامی شهر از شهردار محترم 
می باشد. همچنین تهیه برنامه زمان بندی 
در خصوص دو  پرژوه سرمایه گذاری 
میناگل و انبار جهاد، همکاری شهرداری 
درطرح تولید یک میلیون واحد مسکن 
و نقل  حمل  توسعه  دولت،  توسط 
عمومی و بهسازی و  نوسازی ناوگان 
فعلی، بازنگری در قراردادهای پیمانکاران 
خدمات شهر، تعیین تکلیف پروژه های 
محور  بازگشایی  همانند  نیمه تمام 
طبیعت و تکمیل 3۰ متری پارتیان و 
همانند محور  معابر جدید  بازگشایی 
نیایش و نگاه ویژه ای به محلات بافت 
به  خصوص  حاشیه نشین  و  فرسوده 
محلاتی هدف همانند اسلام آباد، کوی 
کوی  حسن،  قلعه  اوزینه،  محتشم، 
عرفان، شهرک شریعتی، کوی انجیرآب، 
کاشانی، کوی طبیعت، چناران، سجادیه، 
امامرضا، ایرانمهر، الغدیرو ... و اجرای 
ورود  جهت  تشویقی  های  سیاست 
سرمایه گذار از جمله موضوعاتی است 
که انتظار می رود مورد توجه و پیگیری 

شهردار قرار گیرد.
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مشکلات برق کارخانه ریسندگی
 و بافندگی شرکت ماهوت 

شمال رفع می گردد

مدیران  و  معاونین  بهمراه  گلستان  استاندار 
کل استانی و شهرستانی از عملیات احداث 
کارخانه ریسندگی و بافندگی شرکت ماهوت 
شمال بازدید نمود. به گزارش روابط عمومی 
شرکت توزیع نیروی برق گلستان؛ علی محمد 
زنگانه استاندار استان گفت: باید مشکلات 
برق کارخانه ریسندگی و بافندگی شرکت 
کرد:  اضافه  وی  گردد.  رفع  شمال  ماهوت 
می توان با ارائه طرحهای تشویقی و برنامه 
ریزی مناسب و هماهنگی با جهادکشاورزی 
و مرکز تحقیقات پنبه، سطح کشت پنبه در 
استان را افزایش داد و با توجه به آمار اعلام 
شده این کارخانه روزانه ۱7 تن پنبه نیاز دارد و 
در سالهای آتی می توان مجددا کشت پنبه در 
سرزمین طلای سفید را احیاء کرد. علی اکبر 
نصیری مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق 
گلستان گفت: جهت تامین برق این کارخانه ، 
2.7 مگاوات انرزی لازم دارد که جهت تحقق 
این امر ، بایستی خطی با طول ۱۵۰۰ متر از 
پست 2 علی آباد کتول احداث شود که طی 
برآورد صورت گرفته، قراردادی با مبلغ یک 
میلیارد و ۶3۴میلیون تومان با کارفرمامنعقد 
گردید.وی افزود: صنعت برق استان جهت 
تامین برق و رفع نیاز صنایع تاکنون همکاری 
لازم را داشته و از صنایع بخاطر همکاری 
در فصل گرم با صنعت برق استان تشکر 
احداث  عملیات  است  ذکر  شایان  نمود. 
این کارخانه در زمینی به مساحت ۵ هکتار 
با سرمایه گذاری پیش بینی شده برای این 
طرح 2۸۸ میلیارد تومان در شهرک صنعتی 

علی آباد کلید خورده است.

ادامه یادداشت اول

برای تولد احمد شاملو

 متبرک باد
 نام تو 

انتهای کلام را با کلامی از شاملو به پایان می رسانیم 
که گفت:

مرا/تو/بي سببی/نیستی/به راستي/صلت کدام قصیده 
ای/اي غزل ؟/ستاره باران جواب کدامین سلامی/به 
آفتاب /از دریچه تاریک ؟//کلام از نگاه تو شکل 
مي بندد/ خوشا نظر بازیا که تو آغاز می کنی/پس 
پشت مردمکان /فریاد کدم زندانی است /که آزادی 
را/به لبان بر آماسیده/گل سرخی پرتاب می کند؟/
ورنه این ستاره بازی/حاشا /چیزي بدهکار آفتاب 
نیست /نگاه از صدای تو ایمن مي شود /چه مؤمنانه 
نام مرا آواز می کنی /و دلت /کبوتر آشتی ست،/در 
خون تپیده/به بام تلخ/  با این همه/چه بالا/چه بلند/

پرواز می کنی
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اجرای فاز اول طرح 
مدیریت هوشمند بیماری کرونا 

کلیه  گفت:  گرگان  فرمانداری  سرپرست 
اشخاص حقیقی و حقوقی در دستگاه های 
اجرایی موضوع ماده 2 قانون مدیریت بحران 
مشمول فاز اول طرح هوشمندسازی بوده و 
ملزم به رعایت آیین نامه ابلاغی می باشند، 
مطابق  دستورالعمل ابلاغی کلیه کارکنان و 
خدمات گیرندگان ادارات ملزم به ارایه کارت 
واکسیناسیون و یا تست منفی آزمایش کرونا 
میباشند. به گزارش روابط عمومی فرمانداری، 
حجت یزدویی در جلسه ستاد پیشگیری و 
مقابله با ویروس کرونا اظهار داشت: به جهت 
کلیه  اصناف،  در  کرونا  انتقال  از  پیشگیری 
باید  صنفی  واحد های  کارکنان  و  متصدیان 
واکسینه شوند و نسبت به نصب کارت واکسن 
پرسنل در محل قابل رویت اقدام نمایند. ارائه 
کارت واکسن برای متقاضیان صدور پروانه 
کسب اصناف نیز الزامی میباشد.وی در ادامه 
در  بهداشتی  های  پروتکل  رعایت  گفت: 
مراکز اقامتی با رویکرد اجرای طرح مدیریت 
هوشمند کرونا با نظارت اداره میراث فرهنگی 
در کلیه هتل ها، مهمان پذیرها و بومگردی و 
نظایر آن پیاده سازی و هرگونه ارایه خدمات با 
 PCR  ارائه کارت واکسیناسیون یا تست منفی
مشتریان ضروری است. یزدویی ادامه داد: یکی 
از اولویت های اصلی ما واکسیناسیون تمامی 
دانش آموزان است که خوشبختانه با سرعت 
خوبی در حال انجام است و در حال حاضر 
بیش از 33 هزار نفر معادل ۸۵ درصد دانش 
دریافت  را  واکسن  دُز  یک  حداقل  آموزان 
کرده اند و تلاش داریم هرچه سریع تر به 

صد درصد برسیم.

همه امتحانات نیم سال اول ۱۴۰۰ 
مدارس حضوری برگزار می شود

از  گلستان  پرورش  و  آموزش  کل  مدیر 
نیم  امتحانات  تمام  شدن  برگزار  حضوری 
خبرداد.احسان  استان  در  مدارس  اول  سال 
نیم سال  امتحانات  گوهری راد اظهار کرد: 
اوایل دی ماه  از  اول سال تحصیلی جاری 
آغاز شده و تا پایان ماه ادامه خواهد داشت. 
افزود:  پرورش گلستان  آموزش و  مدیرکل 
بوده و  متفاوت  مقاطع مختلف  بازه زمانی 
برگزار  این مدت  نهایی هم طی  امتحانات 
می شود. وی با بیان اینکه همه امتحانات به 
صورت حضوری برگزار خواهد شد، گفت: 
ارزشیابی دوره ابتدایی توصیفی بوده و آزمون 
کتبی ندارند. گوهری راد بیان کرد: از لحاظ 
رعایت پروتکل ها تمام تمهیدات لازم در نظر 
گرفته شده و نظارت توسط شبکه بهداشت 
انجام خواهد شد. مدیرکل آموزش و پرورش 
گلستان اضافه کرد: فاصله گذاری، تهویه اتاق 
ها و سایر شیوه نامه های لازم در برگزاری 
امتحانات رعایت می شود. طبق گفته وی هم 
اکنون مدارس باز بوده و به شکل تلفیقی از 
آموزش حضوری و غیرحضوری مشغول امر 

آموزش هستند.

بررسی  و  نقد  مهر_جلسه  گلشن 
مکتبی  احسان  عملکرد  از  تجلیل  و 
مدیرکل پیشین سیاسی و انتخابات و 
سیاسی  معاون  و  تقسیمات کشوری 
به همت  گلستان  اجتماعی  و  امنیتی 
اتحادیه انجمنهای اسلامی گلستان و 
با حضور اعضای شورای مرکزی این 
نهاد و مهمانان برگزار شد. به گزارش 
روابط عمومی این نهاد در این نشست 
دبیر  اصغری  علی  محمدحسین 
اتحادیه انجمنهای اسلامی گلستان با 
گرامیداشت یاد امام و شهیدان انقلاب 
اسلامی گفت: آزادی نقد و انتقاد حق 
با  که  است  حقی  این  و  است  مردم 
انقلاب اسلامی و رشادتهای شهیدان 
ما آن را بدست آورده اند. دبیر اتحادیه 
داد:  ادامه  گلستان  اسلامی  انجمنهای 
نیز  اتحادیه  در  اینکه  به  اشاره  با 
همواره فضای نقد فراهم بوده است 
برای  موقعیتی  بدنبال  همواره  ما  و 
بررسی  و  نقد  و  آزاد  گفتگوهای 
از  دیگری  بخش  در  وی  هستیم. 
سخنانش با اشاره به وجود بزرگانی 
مانند شهیدان قندهاری و هزارجریبی 
ما  گفت:  مردم  به  آنها  خدمات  و 
احسان مکتبی را نیز ادامه ی قندهاری 
و هزارجریبی می دانیم و خوشحالیم 
که مدیرانی که در دامن اتحادیه بزرگ 
شده اند مدیرانی مردمی و کار گشایند. 
علی اصغری ادامه داد: مدیران بی ادعا، 
سالم و خدمتگزار که تمام تلاش خود را 
برای کمک به گلستان کرده اند و باعث 
افتخار هستند. وی در بخش دیگری از 
سخنانش از مسوولین خواست به وعده 
هایشان عمل کنند و نگذارند سرمایه 
اجتماعی آنها به راحتی از دست برود. 
در ادامه خانم میر آییز از اعضای شورای 
مرکزی اتحادیه نیز با طرح دیدگاههایش 
درباره عملکرد مکتبی در مسوولیتهایش 
خدمتگزار  و  مردمی  مدیری  را  وی 
دانست و گفت: مکتبی از زمره مدیرانی 
است که هیچگاه ارتباطش با مردم قطع 
نشد و همواره به حرفها و دیدگاههای 
مردم گوش می داد و هیچگاه نیز جناحی 
عمل نکردند و مسوولیت را مانند هدیه 
الهی در مسیر خدمت به مردم استفاده 
کرد. در ادامه دکتر اسماعیل تاجیک نیز 

در این جلسه با اشاره به اهمیت گوش 
سپردن به حرفهای مردم، شهروندان را 
سرمایه ارزشمندی برای نظام دانست 
و با نقد وضع موجود معیشت را اصلی 
ترین دغدغه شهروندان عنوان کرد در 
ادامه حاضران به ابراز دیدگاههای خود 
حاج  ساوری،  مهدی  حاج  پرداختند. 

تقی احسن، تاجیک، هیوه چی و حاج 
خانم گلدسته به طرح دیدگاههای خود 
به  مکتبی  احسان  سپس  و  پرداختند 
گزارش عملکرد خود و بحث در این 
باره پرداخت. مکتبی گفت: برای انجام 
درست وظیفه باید ابتدا مساله را به خوبی 
شناخت و به نظر می آید مساله جامعه 

ی ایران استبداد زدگی و فرار از قانون 
بوده و هست. معاون سابق سیاسی و 
امنیتی استانداری گلستان ادامه داد: بر 
ما  های  ریزی  برنامه  بنیاد  اساس  این 
مبتنی بر حکومت قانون بود و کارها را 
نیز پیش بردیم. وی ادامه داد: وقتی در 
موقعیتی قرار دارید که امکان مانور مالی 
وجود ندارد و کرونا زندگی شهروندان 
اجازه  تحریمها  و  است  کرده  فلج  را 
آرامش را از همگان گرفته است آنگاه 
تنها خلاقیت مدیران است که می توانند 
فضای ملتهب را مدیریت کنند. هنری که 
هم دکتر حق شناس از آن بهره داشت 
و هم معاونت سیاسی با تدبیر توانست 
وضع موجود را به سوی ثبات پیش ببرد. 
مکتبی در ادامه از برنامه ی نهادسازی 
مدنی  نهادهای  از  و حمایت  معاونت 
گفت و راه اندازی خانه احزاب دردوران 
رساندن  سامان  به  سیاسی،  کلی  مدیر 
خانه مطبوعات با دستور صریح دکتر 
حق شناس و راه اندازی و سامان دادن 
خانه تشکل های مردم نهاد و راه اندازی 
سایت آنها راحایز اهمیت دانست. وی 
گفت: با آنکه نظام ما جمهوری اسلامی 
است اما در واقع جمهوری و جمهوریت 
هیچ حریم و مدافعی در کشور ما ندارد 
نهادهای  تعمیق  و  با گسترش  باید  و 
مدنی قدرت جمهوری را افزایش داده و 
آن را تثبیت کنیم. وی راه اندازی آیین 
های گفتگو با نخبگان را یکی دیگر از 
ایده های خلاقانه دانست و یادآور شد: 
با ارتباط مستمر و مداوم با همه لایه های 
اجتماعی و سیاسی و معتمدین فضایی 
مناسب برای زندگی مدنی در گلستان 
فراهم کردیم و بدون هیچ مساله امنیتی 
یا سیاسی و انتظامی، دولت را به دولت 
بعدی تحویل دادیم. مکتبی در ادامه به 
برگزاری انتخابات ریاست جمهوری و 
شوراهای اسلامی شهر و روستا اشاره 
کرد و گفت: برای انتقال تجربیاتمان در 
انتخابات، کتاب انتخابات ۱۴۰۰ را آماده 
کرده ایم که  آخرین مراحل آماده سازی 
اختیار  در  زودی  به  و  گذراند  می  را 
مقامات مسوول قرار خواهد گرفت تا 
که  کارشناسان  انتخاباتی  تجربیات  از 
برای  است  نخبگان  ملی  ی  سرمایه 

انتخاباتهای بعدی استفاده شود.

مکتبی ادامه دهنده راه
 شهیدان قندهاری و هزار جریبی است

گلستان مستعد توسعه باغات انار
کشاورزی  فناور  واحدهای  رشد  مرکز  سرپرست 
انار  باغ  توسعه  با  مناسب  را  استان  اقلیم  گلستان 
تنش  جوابگوی  انار،  بری  آب  کم  گفت:  و  دانست 
خشکسالی گلستان است. حجت اله ربانی نسب اظهار 
کرد: ایران ذخیرگاه ژنتیکی انار در دنیا است و تنوع و 
رنگ و طعم انار ایران در خارج از کشور زبانزد است 
مشروط بر اینکه مانند زعفران و پسته به این محصول 
از  حاصل  سود  این صورت  در  زیرا  نشود  پرداخته 
سرپرست  می شود.  دیگری  افراد  عاید  محصول  این 

مرکز رشد واحدهای فناور کشاورزی گلستان ضمن 
تاکید بر کیفیت مناسب این محصول در استان، اضافه 
بر  مبنی  دولت  فعلی  سیاست های  به  توجه  با  کرد: 
محصول  این  غیرنفتی،  محصولات  صادرات  توسعه 
ارزآوری خوبی برای استان و کشور خواهد داشت. 
یک پژوهشگر و محقق حوزه کشاورزی متوسط تولید 
انارکار  اما  و گفت:  کرد  اعلام  تن  را ۱۰  انار کشور 
برتر گلستانی ۱2۰ تن انار تولید می کند که این گواه 
حاصلخیزی خاک این خطه و مستعدی آن در بخش 

اقلیم استان را  انار است. ربانی نسب  باغات  توسعه 
متناسب با توسعه باغ انار دانست و گفت: کم آب بری 
انار، جوابگوی تنش خشکسالی استان است. وی ادامه 
بیماری  بخش  در  مازندران  و  گلستان  وضعیت  داد: 
گیاهی سخت تر است بنابراین هزینه تولید در این دو 
استان کشور نسبت به سایر نقاط کشور بیشتر است 
این حال  با  بیماری هستیم  با  مقابله  به  ناگزیر  چون 
انارکاران در این مدت آموختند که چگونه با مشکل 

آفت ها مقابله کنند.
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دفن روزانه ۹2۰ تن زباله
 تولیدی به صورت بهداشتی 

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند گلستان 
گفت: روزانه به طور میانگین ۸۱۰ تن زباله 
خانگی ، ۱۰ تن پسماند عفونی و پزشکی 
و ۱۰۰ تن پسماند صنعتی در استان تولید و 
دفن می شود. محسن  بهداشتی  به صورت 
سمیعی در نشست تخصصی تعامل دانشگاه 
و مدیریت شهری با موضوع مدیریت پسماند 
اظهار داشت: به طور میانگین در گلستان هر 
روز حدود ۸۱۰ تن زباله خانگی تولید می 
استان  شود که ۱۰۰ درصد شهرداری های 
تحت پوشش این سازمان قرار دارند و تمامی 
استان  سایت  سه  در  شهری  پسماندهای 
دفن می شوند. وی افزود: همچنین حدود 
۸۵ درصد پسماندهای روستایی گلستان نیز 
توسط دهیاری ها به این سایت ها منتقل می 
شود و فقط پسماند درصد کمی از روستاهای 
استان به علت شرایط جغرافیایی، کوهستانی 
بودن و مسافت زیاد در مناطق دیگر دفن یا 
دپو می شود. سمیعی گفت: همچنین به طور 
میانگین روزانه ۱۰ تا ۱2 تن پسماند عفونی و 
پزشکی و ۱۰۰ تن پسماند صنعتی در گلستان 
برخی  نبود  به  باتوجه  که  شود  می  تولید 
زیرساخت ها برای مدیریت پسماند صنعتی، 
در حال حاضر بخشی از پسماندهای صنعتی 
خطرزا برای دفن بهداشتی به سایت زباله استان 
مدیرعامل  داده می شود.  انتقال  دیگر  های 
سازمان مدیریت پسماند گلستان افزود: طی 
سال های گذشته مرکز لندفیل )خاک چال یا 
گودال دفن زباله( در 2 سایت غربی و شرقی 
استان احداث شد که لندفیل سایت آزادشهر 
بزرگترین مرکز لندفیل بهداشتی شمال کشور 
فراهم سازی  کنار  در  گفت:  سمیعی  است. 
بهداشتی  و  علمی  مدیریت  زیرساخت  
پسماندها، با تلاش نیروهای این سازمان در 
سال های گذشته موفق به تولید کود کمپوست 
شدیم بطوری که اکنون روزانه ۵۰ تن کود 
کمپوست در گلستان تولید می شود. وی افزود: 
در تلاش هستیم با تبدیل کود کمپوست به کود 
گرانوله به استانداردهای لازم برسیم و بتوانیم 
بخشی از کود مورد نیاز کشاورزی گلستان را 
با کمترین قیمت تامین کنیم. سمیعی با اشاره به 
یکی از مزیت های مدیریت متمرکز پسماند در 
گلستان بیان کرد: از زمان شیوع کرونا تاکنون 
دغدغه مدیریت پسماندهای عفونی و پزشکی 
در استان وجود نداشت و تمامی پسماندهای 
عفونی و پزشکی توسط این سازمان جمع 
آوری و به وسیله دستگاه های مخصوص بی 

خطرسازی شدند.

۰۱73225۱3۱6

شورای شهر گنبد پیگیر 
زمین ساخت بیمارستان ۴۰۰ 
تخت خوابی است

رییس شورای اسلامی شهر گنبدکاووس 
مجدّانه  شورا  این  اعضای  گفت: 
پیگیر تامین زمین چهار هکتاری برای 
تخت خوابی   ۴۰۰ بیمارستان  ساخت 
این شهرستان درصورت همراهی بنیاد 
در  ناصری  پرویز  هستند.  مستضعفان 
برای  زمین  واگذاری  پیگیری  نشست 
ساخت این مرکز درمانی اظهارداشت: 
از محل تفکیک زمین  زمین موردنیاز 
در  مستضعفان  بنیاد  هکتاری  هشت 
ورودی این شهر )کارخانه پنبه نظام آباد( 
است که یک سال پیش تغییرکاربری آن 
در کمیسیون ماده پنج استان انجام شده 
افزود: قدر سهم شهرداری  است. وی 
و  تغییرکاربری  محل  از  گنبدکاووس 
درصد   ۵۰ شده  اشاره  زمین  تفکیک 
معادل چهار هکتار است که آنرا بدون 
چشم داشت و صرفا با هدف بهبود و 

بیمارستانی  فضاهای  وضعیت  ارتقای 
دانشگاه  اختیار  در  شهرستان  این 
احداث  برای  گلستان  پزشکی  علوم 
بیمارستان ۴۰۰ تختخوابی قرار می دهد. 
سال  از  متاسفانه  کرد:  اضافه  ناصری 
گذشته که زمین هشت هکتاری بنیاد 
این  تاکنون  شد  تفکیک  مستضعفان 
نهاد با وجود پیگیری های انجام شده 
شهر  شورای  و  شهرداری  توسط 
آنرا  تفکیکی  نقشه های  گنبدکاووس، 
موضوع  همین  و  است  نداده  ارائه 
سهم  قدر  تحویل  در  تاخیر  سبب 
دانشگاه  به  آن  اهدای  و  شهرداری 
علوم پزشکی استان شده است. رییس 
شورای اسلامی گنبدکاووس ادامه داد: 
ازسوی  تفکیکی  نقشه های  ارائه  عدم 
تا برخی  بنیاد مستضعفان سبب شده 
بدون  شهرستان  این  رسانه ای  فعالان 

مخالف  را  شهرداری  و  شورا  آگاهی، 
واگذاری زمین و تاخیر در ساخت این 
بیمارستان قلمداد نمایند. ناصری با ابراز 
گلایه از عدم حضور مدیران کل گلستان 
گنبدکاووس،  شهر  شورای  جلسه  در 
افزود: مردم بدانند که اعضای شورای 
شهر و شهرداری صرفا باهدف تسریع 
در ساخت بیمارستان ۴۰۰ تخت خوابی 
که سال هاست به خاطر عدم تامین زمین 
مناسب عملیات اجرایی آن شروع نشده، 
بدون چشم داشت  تلاش می کنند و در 
این خصوص مقصر نیستند. وی اضافه 
کرد: با نظر فرماندار ویژه گنبدکاووس 
قرار شد، جلسه بعدی طی چند روز 
آینده باحضور مدیران کل اشاره شده 
برگزار تا تکلیف زمین  برای ساخت 
بیمارستان مشخص و تحویل دانشگاه 

علوم پزشکی استان شود.

کمیته امداد گنبد امسال 
۷۷ میلیارد ریال زکات جمع آوری کرد

 2 منطقه  امداد  کمیته  اداره  رییس 
سال  در  نهاد  این  گفت:  گنبدکاووس 
میلیون   ۸۰۰ و  میلیارد   7۶ جاری 
این  شرایط  واجد  افراد  از  زکات  ریال 
است.  کرده  آوری  جمع  شهرستان 
تعهد  اظهارداشت:  خداپرست  محسن 
امسال 2 اداره کمیته امداد منطقه یک و 2 
گنبدکاووس برای جمع آوری زکات از 
مودیان ۱۰۰ میلیارد ریال بود که تاکنون 
وی  است.  شده  محقق  آن  درصد   77
افزود: مطابق دستورالعمل ابلاغی شورای 
زکات کشور بخش اعظم زکات جمع 
در  یا روستا  منطقه  از یک  آوری شده 
همان محل و انجام کارهای عام المنفعه 
از جمله "کمک به نیازمندان، انجام برخی 
مسکن  ساخت  مانند  عمرانی  اقدامات 
برای نیازمندان، احداث مسجد و خانه 
عالم" هزینه می شود.  خداپرست اضافه 
کرد: امسال از محل زکات جمع آوری 
منطقه  امداد  اداره کمیته  شده توسط 2 
یک و 2 گنبدکاووس، ۱۱ میلیارد ریال 

آن جهت کمک به تهیه و اهدای ۱۴3 
فقره جهیزیه برای نوعروسان زیرپوشش 
در  نیازمند  خانواده های  یا  امداد  کمیته 
نیکوکاران  برخی  همکاری  با  روستاها 
کمیته  اداره  رییس  یافت.  اختصاص 
امداد منطقه 2 گنبدکاووس، اختصاص 2 
میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال جهت کمک 

هزینه تحصیل 2۰۱ دانش آموز نیازمند 
و کمک 2 میلیارد و ۸۰۰ میلیون ریال 
دیگر برای کمک به ساخت هفت واحد 
مسکونی برای نیازمندان را از دیگر هزینه 
کردهای این نهاد از منابع زکات جمع 
آوری شده امسال اعلام کرد. وی افزود: 
امسال از محل زکات جمع آوری شده 

در گنبدکاووس ۱3 میلیارد و ۵۰۰ میلیون 
ریال جهت خرید 3۴۶ قلم لوازم خانگی 
با همکاری نیکوکاران اختصاص یافت.
هزینه  بیشترین  داد:  ادامه  خداپرست 
انجام شده از محل زکات جمع آوری 
شده امسال در گنبدکاووس صرف تهیه 
بسته های غذایی یا کمک هزینه معیشت 
بین مددجویان و خانوارهای نیازمند در 
مناطق شهری و روستایی این شهرستان 
است.  بوده  ریال  میلیارد   ۴7 مبلغ  به 
نفری  امداد شهرستان 37۵ هزار  کمیته 
گنبدکاووس به دلیل جمعیت و وسعت 
به  بهتر  رسیدگی  هدف  با  نیز  و  بالا 
به   ۹۵ سال  از  نیازمندان  و  مددجویان 
دو منطقه یک و 2 تبدیل شد. هم اکنون 
گنبدکاووس،  یک  منطقه  امداد  کمیته 
هفت هزار و 277 خانوار با جمعیت ۱3 
هزار و 2۵۱ نفر و کمیته امداد منطقه 2 
این شهرستان نیز تعداد ۶ هزار و 2۴2 
خانوار را با جمعیت ۱۰ هزار و ۸۵۵ نفر 

زیرپوشش دارند.

3 حفار غیرمجاز منطقه تاریخی 
آب پران در چنگال قانون

رئیس اداره  میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی گالیکش از شناسایی و 
از حفاران غیرمجاز  نفر  دستگیری 3 
توسط نیروهای پایگاه عملیاتی یگان 
حفاظت مرکز و شمال شرق استان در 
منطقه تاریخی آب پران این شهرستان 
عمومی،  روابط  گزارش  به  داد.  خبر 
محمد رزاقی با اشاره به اینکه برابر اخبار 
واصله از میراث بانان افتخاری مبنی بر 
سودجویان  توسط  غیرمجاز  حفاری 
مواریث  فرهنگی به منظور کشف اموال 
تاریخی  منطقه  در  فرهنگی  تاریخی، 
آب پران شهرستان گالیکش مراتب به 
یگان حفاظت منتقل شد، اظهار کرد: 

اقدامات  شبانه روز  چندین  از  پس 
عملیاتی و شناسایی، اکیپی از مأموران 
مرکز  عملیاتی  پایگاه  حفاظت  یگان 
اعزام  منطقه  به  استان  و شمال شرق 
میراث فرهنگی،  اداره  رئیس  شدند. 
گالیکش  صنایع دستی  و  گردشگری 
خاطرنشان کرد: مأموران اعزامی پس 
کمینی  در  و  قضایی  نیابت  از کسب 
چندساعته و شناسایی منطقه و جوانب 
امر، با عملیات غافلگیرانه وارد منطقه 
حفاران  از  نفر  سه  و  شدند  حفاری 
غیرمجاز را حین ارتکاب جرم به همراه 
ادوات حفاری غیرمجاز دستگیر کردند. 
برای  افراد  این  اینکه  بر  تاکید  با  وی 

نیروهای  تحویل  قانونی  مراحل  سیر 
شدند،  گالیکش  شهرستان  انتظامی 
حفاظت  یگان  نیروهای  داد:  ادامه 
اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی استان گلستان به صورت 
شبانه روزی در حال نظارت بر مناطق 
رزاقی  هستند.  استان  سطح  تاریخی 
با بیان اینکه هرگونه گزارش و اخبار 
تخلف به سرعت پیگیری خواهد شد، 
مردم  همه  از  این رو  از  کرد:  تصریح 
صورت  در  داریم  درخواست  استان 
این  در  موردی  هرگونه  مشاهده 
تماس  شماره  با  را  مراتب  خصوص 

322۴۱۵۵7-۰۱7 در میان بگذارند.
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صنعت راهبرد ی برای جهش تولید

ارائه خدمات کلینیک صنعتی با هدف رفع موانع و جهش 
تولید در شهرک های صنعتی کشور و استان گلستان، 
راهبردی علمی است که صاحبان صنایع و فعالان این 
بخش ضروری است برای توسعه همه جانبه و پیشبرد 
امور از آن بهره مند شوند.به گزارش ایرنا، کلینیک های 
کسب و کار و عارضه یابی یکی از مدل های موفق اجرا 
شده در کشورهای صنعتی و توسعه یافته جهان امروز به 
شمار می رود که در حوزه مدیریت بهینه منابع انسانی، 
بازاریابی و بهبود کیفیت و بهره وری به واحدهای تولیدی 
متقاضی مشاوره می دهند. صاحبنظران حوزه اقتصادی 
معتقدند گسترش توسعه خدمات کلینیک صنعتی یکی از 
نیازهای اساسی واحدهای تولیدی و صنعتی کشور است 
که تحقق این مهم در بخش اقتصادی مهم کشور نیازمند 
فرهنگ سازی است. هم اکنون ۸۶۰ شهرک و ناحیه صنعتی 
و  ۴7 هزار واحدهای تولیدی در شهرک های صنعتی کشور 
فعالیت دارند.به گفته کارشناسان حوزه صنعتی گلستان، 
نبود نقدینگی، کمبود مواداولیه، فرسودگی ماشین آلات و 
اختلاف شرکا  از جمله دلایل اصلی راکد بودن واحدهای 
صنعتی در استان است که فعالیت دفتر کلینیک صنعتی می 
تواند با راهبرد رفع موانع، واحد تولیدی را به سمت جهش 
تولید نیز بهتر هدایت کند. یک کارشناس اقتصادی از استان 
گلستان با اشاره به نقش موثر خدمات کلینیک صنعتی 
برای کمک به بهبود و رونق تولید گفت: با این طرح در 
صورت تمایل صاحبان واحدها به ویژه غیرفعال و راکد می 
توان با عارضه یابی و اجرای طرح های بهبود در واحدها، 
سرمایه گذاری های بلا استفاده را به چرخه تولید آورده و 
منفعت بیشتری عاید استان و کشور شود. ابراهیم کریمی 
یادآور شد: همه واحدهای تولیدی و صنعتی کشور و این 
استان ضروری است از خدمات و مشاوره های علمی و 
کارشناسی کلینیک صنعتی استفاده کنند تا بر مشکلاتشان 
بکاهند. ورود طرح مزبور در بخش صنعت گلستان از 
ابتدای سال ۹۸ با هدف حل مشکلات فنی و اقتصادی 
صنایع کوچک و متوسط استان بوده که با ارایه خدمات 
مشاوره ای و فنی بستری فراهم شود تا صنعتگران در هنگام 
بروز مشکل به مشاوران کارآزموده مراجعه و به آسانی و با 
کمترین هزینه، مشکلات فنی و اقتصادی خود را رفع کنند.

لزوم استفاده از خدمات کلینیک صنعتی
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی گلستان گفت: با 
توجه به این که بین 2۵ تا 2۰ درصد از واحدهای صنعتی 

در شهرک ها و نواحی صنعتی استان راکد بوده، ضرورت 
استفاده از خدمات کلینیک صنعتی را دوچندان می کند 
که متاسفانه صاحبان واحدها رغبت کمتری برای استفاده 
از این خدمات از خود نشان می دهند. رضا شهمرادی 
افزود: این در حالی است که کلینیک صنعتی در شرکت 
شهرک های صنعتی استان طی چند سال اخیر راه اندازی 
شده و آماده ارایه خدمات مشاوره ای در حوزه عارضه 
یابی و بهبود تولید است. وی از مدیران واحدهای صنعتی 
به ویژه واحدهای غیرفعال خواست از ظرفیت کلینیک 
صنعتی برای رفع موانع تولید در واحد تولیدی خود 

بهره گرفته تا از هدر رفت سرمایه گذاری، جلوگیری  
و در خدمت رونق اقتصادی استان قرار گیرد. وی گفت: 
کلینیک صنعتی دارای مشاوران متخصص در حوزه های 
مختلف از ایجاد تا تولید و بازاریابی بوده و می تواند نقش 
بسزایی در حل ریشه ای موانع و مشکلات سرراه تولید 
واحدهای صنعتی استان داشته باشد. شهمرادی استفاده 
مدیران واحدهای صنعتی از ظرفیت این کلینیک در رونق 
تولید را خواستار شد. وی مشکل عمده واحدهای صنعتی 
راکد در استان را از جمله نداشتن سرمایه در گردش، 
فرسودگی ماشین آلات، اختلاف شرکا، مواداولیه، بدهی 

به بانک ها و بازاریابی و صادرات برشمرد.

۸۰ درصد واحدهای تولیدی نیازمند خدمات کلینیک 
صنعتی هستند

صنعتی  های  شهرک  شرکت  کوچک  صنایع  معاون   
گلستان گفت: هم اکنون ۸۰ درصد از واحدهای صنعتی 
دریافت  به  مبرم  نیاز  استان  این  در  فعال  و  غیرفعال 
خدمات کلینیک تخصصی به منظور بهبود و پایداری 
تولید دارند. سیدرضا مسلمی عقیلی بیان کرد: صاحبان 

این واحدها نیازمند دریافت مشاوره در حوزه هایی از 
جمله سرمایه گذاری، خدمات تامین اجتماعی، امور 
بانکی، حقوقی، قوانین کار، دانش بنیان، امور مالیاتی، 
سیستم های حسابداری هستند. وی تصریح کرد: برای 
دریافت خدمات کلینیک تخصصی از شرکت که در 2 
حوزه عارضه یابی )بازدید( و بهبود)اجرای کار( ، لازم 
است صاحبان واحدهای صنعتی در استان درخواست 
را ارائه دهند. به گفته مسلمی با دریافت درخواست 
کلینیک  خدمات  ارایه  عملیات  واحدها،  صاحبان 
تخصصی در حوزه عارضه یابی با اعزام مشاوره یکماه 

و برای اجرای پروژه های بهبود )سیستم نگهداری و 
تعمیرات، برنامه ریزی های راهبردی و اجرای فروش(  

۶ ماه زمان در نظر گرفته شده است.

رایگان بودن عارضه یابی واحدها
مسلمی عقیلی اضافه کرد: هزینه ارایه خدمات در حوزه 
عارضه یابی واحدهای صنعتی رایگان بوده ولی در حوزه 
بهبود باید به طور میانگین ۵۰ درصد هزینه اجرای کار 
یادآور  وی  شود.  پرداخت  واحدها  صاحبان  سوی  از 
شد: خدمات کلینیک صنعتی براساس تقاضای صاحبان 
واحدهای صنعتی بوده و که باید از این ظرفیت ایجاد 
شده برای رونق تولید واحدها غیرفعال و فعال هرچه 
بهتر استفاده شود. معاون صنایع کوچک شرکت شهرک 
های صنعتی گلستان بر فرهنگ سازی در میان صاحبان و 
مدیران واحدهای صنعتی در استفاده از خدمات کلینیک 
صنعتی تاکید کرد و افزود: اکنون در این استان هشت 
مشاوره برای ارایه خدمات در این حوزه فعالیت دارند و 
به شهرک ها و نواحی صنعتی مراجعه در معرفی ظرفیت 

های این حوزه اطلاع رسانی دارند.

ارتقای فرهنگ مشاوره در واحدهای صنعتی
صنعتی  های  شهرک  شرکت  کوچک  صنایع  معاون 
گلستان گفت: ارتقای فرهنگ مشاوره در میان واحدهای 
از  استفاده  مثبت  پیامدهای  از  کننده  تولید  صنعتی 
کلینیک صنعتی است. وی تضمین دستیابی  ظرفیت 
کاهش  بهتر،  تولید  با  المللی  بین  و  داخلی  بازار  به 
هزینه های سیستم نگهداری و تعمیرات ماشین آلات 
با بازدید و سرویس منظم دوره ای هر ۶ ماه  را از 
دیگر مزایای بهره گیری از مشاوران کلینیک صنعتی 
فروش  برای  بازاریابی  عقیلی  مسلمی  کرد.  عنوان 
محصولات تولیدی را از دیگر مزایای بهره گیری از 
با  برشمرد و گفت:  کلینیک صنعتی  وجود مشاوران 
تقویت مدیریت و دریافت استانداردهای کیفیت برای 
این  تولید  محصول  بازاریابی،  و  تولیدی  واحدهای 

واحدها آماده صادرات می شود.

ارائه خدمات کلینیک به 2۵ واحد صنعتی
صنعتی  های  شهرک  شرکت  کوچک  صنایع  معاون 
با  واحد صنعتی  امسال 2۵  ابتدای  از  گفت:  گلستان 
درخواست از این شرکت، خدمات کلینیک را در حوزه 
های عارضه یابی و بهبود به طور کامل دریافت کرده و 
در مسیر پایداری تولید قرار گرفته اند. مسلمی عقیلی 
این، ۱2 واحد صنعتی خدمات  بر  اضافه کرد: علاوه 
در  و  کرده  دریافت  مشاوران  اعزام  با  را  یابی  عارضه 
مرحله اجرای پروژه های بهبود تولید در بخش های 
راهبردی  ریزی  برنامه  سیستم،  تعمیرات  و  نگهداری 
و بازاریابی هستند. به گفته وی ارایه خدمات کلینیک 
صنعتی به واحدهای صنعتی در استان محدودیت ندارد 
ولی باید از سوی مدیران واحدهای صنعتی درخواست 
داده شود. وی همچنین از برگزاری ۵3 دوره آموزشی 
برای یک هزار و ۱۸۱ نفر از نیروهای مشغول به کار 
در واحدهای صنعتی، اعزام تور صنعتی ذینفعان خوشه 
مبلمان عطا آباد به استان های همدان، مازندران، برگزاری 
رویداد ایده شو صنعتی و مسابقه ایده برتر با موضوع 
نوآوری های صنعتی در تکنولوژی و فرآیندهای تولیدی، 
طراحی محصول جدید، ایمنی، محیط زیست و فناوری 
های نوین در خدمات به صنایع کوچک و متوسط با 
مشارکت دانشگاه آزاد اسلامی را از جمله خدمات دفتر 
توسعه بنگاه معاونت صنایع کوچک شرکت شهرک های 

صنعتی استان برشمرد.

www.golshanemehr.com

 از ابتدای امسال 25 واحد صنعتی با درخواست از این شرکت،
 خدمات کلینیک را در حوزه های عارضه یابی و بهبود به طور کامل 

دریافت کرده و در مسیر پایداری تولید قرار گرفته اند.
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روایت گری دفاع مقدس
 با هنر و شعر آمیخته شود

امام جمعه  و  در گلستان  ولی فقیه  نماینده 
دفاع  فرهنگ  ماندگاری  گفت:  گرگان 
از  استفاده  و  هنر  به  توجه  نیازمند  مقدس 
ماندگار  حماسه  این  روایت گری  در  شعر 
تاریخ معاصر است. به گزارش روز دوشنبه 
دفتر نماینده ولی فقیه در گلستان، آیت الله 
جانشین  با  دیدار  در  نورمفیدی  سیدکاظم 
بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس 
اظهار داشت: برنامه ریزان گرامیداشت دفاع 
مقدس در مناسبت ها و در ایام مختلف باید 
از افرادی که در این حماسه نقش آفرینی 
کردند برای بیان ابعاد نبرد رزمندگان سپاه 
اسلام با دشمن بعثی استفاده کنند. نماینده 
ولی فقیه در گلستان در ادامه با گرامیداشت 
سالروز ولادت حضرت زینب )س( اظهار 
نبود،  آن حضرت  اگر  بدون شک  داشت: 
راویان  و  بود  شده  تحریف  عاشورا  واقعه 
درس آموزی  با  باید  مقدس  دفاع  دوران 
توسط  عاشورا  و  کربلا  روایتگری های  از 
جنگ  واقعیت های  )س(،  زینب  حضرت 
تحمیلی را بیان کنند. جانشین بنیاد حفظ آثار 
این  و نشر ارزش های دفاع مقدس هم در 
دیدار با اشاره به تاکیدات رهبر معظم انقلاب 
مبنی بر زنده نگهداشتن مباحث دفاع مقدس 
گفت: ابعاد گوناگون گنجینه ارزشمند دفاع 
مقدس باید به صورت صحیح استخراج شده 
و به نسل جوان و آینده ارائه شود. امیر نبی 
سهرابی اظهار داشت: دغدغه  امروز جامعه را 
باید با گفتمان دفاع مقدس و اتحاد مردم در 
آن دوران که بخش به یادماندنی تاریخ کشور 

است ارائه کرد. 

تدوین طرح جامع حاشیه نشینی
 با همکاری جهاد دانشگاهی

مدیرکل امور فرهنگی و اجتماعی استانداری گلستان با 
اشاره به ضرورت هم افزایی نیروهای انقلاب، گفت: 
با کمک جهاددانشگاهی طرح جامع حاشیه نشینی را 
تدوین می کنیم. در سالهای اخیر با افزایش گستره امور 
و مسائل اجتماعی و فرهنگی و تاکیدات کارشناسان 
بر اهمیت موضوعات در ساختاردهی به تمدن سازی 
افزوده شده و از سویی دیگر نیز تاکیدات رهبر معظم 
انقلاب مبنی بر شکل گیری نهضت های اجتماعی و 
درخواست ارائه گزارشات دقیق کارشناسی از سوی 
سازمان اجتماعی وزارت کشور به صورت مرتب، همه 
و همه نشان از اهمیت و ظرافت این موضوع دارد. از این 
رو نهادهای انقلابی و مجموعه های خدمتگزار باید در 
تعاملی مثبت با مهم در این راستا توان و ظرفیت خود 
را به کار گرفته و در این مسیر به کمک رفع دغدغه 
های مهم اجتماعی و فرهنگی بیایند. از این رو جهاد 
دانشگاهی استان گلستان و اداره کل امور فرهنگی و 
اجتماعی استانداری در همین راستا با تشکیل نشست 
مشترکی در استانداری اولویت های پژوهشی و عملیاتی 
این حوزه و ظرفیت های قابل اشتراک خود را بررسی 
کردند. مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداری 
گلستان در این نشست با اشاره به شناخت خود از 
ظرفیت های عظیم جهاد دانشگاهی، اظهار کرد: ما 
معتقد هستیم که ظرفیت های موجود در نظام اسلامی 
باید با هم افزایی و همدلی در راستای توسعه کشور 

در کنار هم به میدان خدمت به مردم بیایند. سید روح 
الله حسینی با بیان اینکه ما در دوره جدید خدمگزاری 
چند  استانداری  فرهنگی  و  اجتماعی  کل  اداره  در 
سیاست کلان را به صورت راهبردی دنبال می کنیم، 
افزود: ما باید تلاش خود را متمرکز بر این کنیم که 
هم ظرفیت مردمی و هم اداری را در حوزه اجتماعی 
و فرهنگی در استان فعال کرده و در خدمت نیازها 
و عقب ماندگی های استان قرار دهیم. وی با تاکید 
بر اینکه یکی از مهمترین اهداف ما تحقق حکمرانی 
مردمی با بهره مندی از ظرفیت تشکل های غیردولتی 
است، خاطرنشان کرد: یکی از آسیب هایی که در این 
حوزه همواره ما را از حرکت پرشتاب بازداشته است 

است.  بودن  انقلابی  از  سلیقه ای  و  ناقص  تعاریف 
مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداری گلستان 
بر ضرورت انطباق تعریف مدیران حوزه فرهنگ و 
امور اجتماعی از انقلابی بودن با نگاه های رهبر معظم 
انقلاب، ادامه داد: اگر بتوانیم با این خط کش حرکت 
توانسته ایم  راحت  و  که چقدر سهل  می بینیم  کنیم 
ظرفیت های مردمی دلسوز برای انقلاب را بر ریل 
تحول آفرینی و تحول خواهی قرار دهیم. حسینی با 
اشاره به اینکه باید ظرفیت های تحول جامعه را پیدا 
کنیم، اضافه کرد: در این راستا هم باید این ظرفیت 
های بالقوه را حمایت کرده و هم در راستای هدایت آنها 

به سمت اهداف متعالی توسعه ای استان گام برداریم.

قهرمانی یک گلستانی در پاراآسیایی
انجام چند حرکت  نوجوان معلول گنبدی که به جز 
ساده با ویلچر قرضی یک دوست خانوادگی در کوچه 
تفریح  سالش  و  سن  هم  کودکان  بازی  تماشای  و 
مسابقات  مدال طلای  گذشته  هفته  نداشت  دیگری 
آویخت  گردن  به  را  بحرین  نوجوانان  پاراآسیایی 
و  پارالمپیک  در  حضور  جز  رویایی  شب ها  این  و 
ایرنا،  گزارش  به  ندارد.  مسابقات  این  در  درخشش 
عرفان بخشنده از هفت سالگی ویلچرنشین شد و از 
همان ابتدا علاقه زیادی برای ورود به ورزش داشت 
در  ورزشی  و  طبی  نوع  با  عادی  ویلچر  تفاوت  اما 
نوجوان  این  ورود  مانع جدی  آن،  زیاد  قیمت  کنار 
گنبدی به دنیای آرزوها بود. بخت با او یار بود که 
یکی از مربیان کهنه کار ورزش جانبازان و معلولان 
گنبد، حرکات نمایشی او با ویلچر را در کنار خانه 
روستایی اش دید و همان اتفاق، عرفان را به تمرینات 
ویلچر  نداشتن  کشاند.  گنبد  ویلچر  با  بسکتبال  تیم 
مهمترین  خانواده،  مخالفت  و  ورزش  مخصوص 
در  گنبدی  معلول  نوجوان  این  حضور  ادامه  موانع 
اصرار  و  اما کمی سرسختی  بود  ویلچر  با  بسکتبال 
به پدر و مادر در نهایت دل آن ها را نرم کرد و از 
ملی  قرنجیک  عبدالجلیل  که  ویلچری  دیگر،  طرف 
پوش بسکتبال با ویلچر گنبد در اختیار او قرار داد، 
در  پیشرفت  های  دروازه  به  عرفان  رسیدن  مسیر 
ورزش حرفه ای را هموار کرد. او که هفته گذشته 
مدال  ایران  ویلچر  با  بسکتبال  ملی  تیم  همراه  به 
طلای مسابقات پاراآسیایی بحرین را به دست آورد، 
با تیم بسکتبال با ویلچر گنبد  از جلسه اول تمرین 
به عنوان یکی از بهترین روزهای عمر خود یاد می 
کند: این اتفاق به قدری برایم جذاب است که انگار 
دیروز بود . همه جزییات این روز در ذهنم پررنگ 
و فراموش نشدنی است. نیم ساعت زودتر به سالن 
رفتم و با شور و اشتیاق زیادی که داشتم لباس تمرین 
را پوشیدم تا کم کم مربیان و بقیه بچه ها آمدند. در 
اولین جلسه آنقدر خوب بازی کردم که برای مسابقه 
انتخاب  شود  برگزار  بعد  هفته  بود  قرار  که  استانی 
شدم و خیلی زود در تیم جا افتادم. بخشنده زمانی 
کوتاه پس از شروع تمرینات حرفه ای و در حالی 
که هنوز از ویلچر قرضی قرنجیک استفاده می کند 
به تیم ملی نوجوانان بسکتبال با ویلچر رسید و در 
ادامه روند رو به پیشرفتش برای اعزام به مسابقات 
ورزشکار  این  انتخاب شد. حالا  بحرین  پاراآسیایی 

با  بسکتبال  آینده  امیدهای  از  یکی  گنبدی  نوجوان 
ویلچر ایران است که بدون داشتن ویلچر شخصی و 
مخصوص ورزشی، آرزوهای بزرگی مانند درخشش 
قیمت  دارد.  پارالمپیک  و  پاراجهانی  مسابقات  در 
حدود 2۴۰ میلیون ریالی و ناتوانی در خرید، امکان 
تهیه ویلچر ورزشی را از این نوجوان دارای ضایعه 
نخاعی و ساکن روستای آق قایه گنبد سلب کرده و 
ستاره آینده ورزش جانبازان و معلولان کشور باید با 
این نداری و کمبود بسازد و کماکان با ویلچر امانتی 
دوست ملی پوشش تمرین کند و مسابقه بدهد.مربی 
سازنده و کاشف عرفان بخشنده گفت: جرقه نخست 
با تسلط کامل وی در کنترل  کشف استعداد عرفان 

ویلچر و حرکات نمایشی با این وسیله زده شد. در 
حال تردد از مسیر روستای آق قایه بودم که حرکات 
آمد و  برایم جالب  با ویلچر  ریزنقش  یک پسربچه 
دقایقی به تماشای وی نشستم. این کودک با تسلط 
و سرعت بالا ویلچر خود را حرکت می داد و حتی 
حرکات  به  جلو  چرخ  بردن  بالا  با  نوبت  چندین 
نمایشی روی آورده بود. رحیم بشارت اظهارداشت: 
طول  ماه ها  بسکتبال  به  علاقمند  معلولان  از  خیلی  
می کشد تا نحوه کنترل و هدایت ویلچر هنگام بازی 
را فرا بگیرند و عده ای نیز به دلیل نداشتن تسلط بعد 
از مدتی از این رشته انصراف می دهند اما عرفان با 
وجود سن کم به خوبی بر این وسیله تسلط داشت 
و در اولین برخورد با وی در کنار خانه اش به این 
تمرین  برای شرکت در  او  از  و  بردم  پی  مهم  نکته 
تیم دعوت کردم. وی ادامه داد: می دانستم که آینده 
این کودک در بسکتبال با ویلچر است اما با توجه به 
محبوبیت بالای والیبال در میان قوم ترکمن، خانواده 
اش مایل به فعالیت عرفان در والیبال نشسته بودند 
اما پس از چند بار گفت و گو از خواسته خود کوتاه 
آمدند و با حضور وی در بسکتبال موافقت کردند. 
داد:  ادامه  گنبد  معلولان  ورزش  سازنده  مربی  این 
عرفان با چند جلسه تمرین به مسابقات لیگ دسته 
کاران  تیم روان  ترکیب  در  و  اعزام شد  دوم کشور 
و  رفت  میدان  به  ثابت  بازیکن  عنوان  به  گلستان 
درخشش خود در ورزش جانبازان و معلولان کشور 
را آغاز کرد و در مدت کوتاهی به تیم ملی نوجوانان 
دعوت شد. بشارت با اشاره به فرسودگی و قدیمی 
این  گنبدی  از ورزشکاران  بودن مدل ویلچر خیلی 
و  شهر  اسلامی  شورای  ویژه  به  مسوولان  از  رشته 
شهرداری گنبدکاووس و اداره بهزیستی خواست از 
ورزشکاران جانباز و معلول حمایت کنند تا در آینده 
کشف  استان  محروم  مناطق  از  دیگری  عرفان های 
بخشنده  عرفان  شوند.  ایران  افتخار   باعث  و  شده 
به همراه عبدالجلیل قرنجیک دیگر ورزشکار گنبدی 
شهروند  ویلچر  با  بسکتبال  برتری  لیگ  تیم  عضو 
زیادی  افتخارات ورزشی  استان گلستان  است.  آمل 
از  خود  ورزشکاران  توسط  مختلف  رشته های  در 
بخش  که  کرده  کسب  جانبازان  و  معلولان  جمله 
زیادی از این افتخارات مربوط به ورزشکاران مطرح 
و  مردان  نشسته  والیبال  رشته های  در  گنبدکاووس 

زنان، بسکتبال باویلچر و دو و میدانی است. 

 نداشتن ویلچر مخصوص ورزش و 
مخالفت خانواده، مهمترین موانع ادامه 
حضورعرفان بخشنده، نوجوان معلول 

گنبدی در بسکتبال با ویلچر بود.
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رویت آفت ساق سیاه
 در مزارع کلزا 

جهاد  سازمان  گیاهی  نباتات  حفظ  مدیر 
ساق  آفت  رویت  از  گلستان  کشاورزی 
سیاه در مزارع کلزا استان خبرداد و گفت: 
کشاورزان با کارشناسان پهنه مشورت کنند. 
اظهارکرد: شرایط آب و  نما  کیانوش حق 
هوایی و رطوبت بالای فعلی گلستان مستعد 
بیماری قارچی از جمله ساق سیاه )فوما( در 
کلزا است. مدیر حفظ نباتات گیاهی سازمان 
افزود: کشاورزان  گلستان  جهاد کشاورزی 
باید دقت کنند کود ازته شرایط بیماری را 
حادتر می کند بنابراین باید از کود پتاسه و 
فسفات استفاده کنند.وی بیان کرد: کشاورزان 
در صورت رویت آفت به نزدیک ترین مرکز 
خدمات کشاورزی و یا گیاه پزشکی مراجعه 
کرده و اقدام به سمپاشی و کنترل آفت کنند. 
تناوب  اصول  رعایت  کرد:  تأکید  نما  حق 
یک  از  بعد  و  بوده  ضرورت  یک  کشت 
محصول پهن برگ نباید محصول پهن برگ 
دیگری کشت شود لذا کشت محصولاتی 
مانند غلات و کلزا توصیه می شود. مدیر 
حفظ نباتات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی 
گلستان گفت: این بیماری ابتدا به صورت 
سیاه  بعد  و  خاکستری  و  سفید  های  لکه 
روی برگ ها مشاهده شده که باعث کاهش 
عملکرد محصول خواهد شد. وی همچنین 
گفت: بیماری سفیدک از دیگر آفات کلزا 
شده  مشاهده  گلستان  مزارع  در  که  بوده 
است. حق نما با بیان این که باید کشاورزان 
افزود:  کنند،  مشورت  پهنه  کارشناسان  با 
پیش بینی می شود از ۴۸ هزار هکتار اراضی 
زیر کشت کلزا در گلستان حدود ۹۰ هزار 

تن محصول برداشت شود.

نظارت ویژه بر بازار شب یلدا
صمت  سازمان  نظارت  و  بازرسی  معاون  گرگان- 
گلستان گفت: سه اتحادیه آجیل و خشکبار، قنادی 
یلدا  بار در گلستان در شب  تره  و شیرینی و میوه 
زیر ذره بین نظارتی قرار دارند.علی اصغر اصغری 
به  ظهار کرد: ۱۰ روز آخر آذر ماه سازمان صمت 
همراه اتاق اصناف، بازرسی اصناف، اداره تعزیرات 
بازار  بر  جدی  نظارت  اصناف  بسیج  و  حکومتی 
نیفتد.معاون  اتفاق  گرانفروشی  تا  داشت  خواهد 
بیان  با  گلستان  صمت  سازمان  نظارت  و  بازرسی 
این نکته که سه اتحادیه آجیل و خشکبار، قنادی و 
شیرینی و میوه تره بار به عنوان اتحادیه پر مشتری 
افزود:  هستند،  نظارتی  بین  ذره  زیر  ایام  این  این 
البته این بدان معنا نیست که از سایر وظایف خود 
در  را  بازرسی  بخش های  نظارت  باشیم.وی  غافل 
دو شیفت صبح و عصر اعلام کرد و گفت: در این 
و  شکایت  انتقاد،  دریافت  برای  خبری  ستاد  مدت 
انتقال  که  نکاتی  اینکه  ضمن  است  فعال  پیشنهاد 
خواهد  رسیدگی  ساعت   ۴۸ ظرف  می شود،  داده 
شد.معاون بازرسی و نظارت سازمان صمت گلستان 

تاکید کرد  قیمت روی محصولات  به رعایت درج 
جدول  برابر  قانونی  سود  درصد  رعایت  افزود:  و 
با  کالاهای  تولید  نظارت،  عالی  هیات  سود  درصد 
و  غیراصل  کالای  عرضه  از  جلوگیری  و  کیفیت 
قاچاق از دیگر مواردی بود که به این سه اتحادیه 
که  است  ضروری  داد:  ادامه  است.وی  شده  اعلام 
بدانند  مشتری  حق  را  فاکتور  صدور  داران  مغازه 
جلب  هدف  با  نکاتی  چنین  رعایت  به  نسبت  و 
رضایت مشتری تلاش کنند.اصغری با بیان این که 
از  افزود:  است،  نظارت  تقویت  بیشتر  ما  اقدامات 
ظرفیت اتحادیه، اصناف و همچنین انجمن حمایت 
بهتر،  نظارت  برای  هم  کنندگان  مصرف  حقوق  از 
واحد  چهار  از  بازدید  به  است.وی  شده  استفاده 
دامنه  گفت:  و  کرد  اشاره  استان  آجیل  کننده  تولید 
به  نسبت  واحدها  این  محصولات  قیمت  تغییرات 
سال گذشته بررسی شد که در این ارزیابی افزایش 
عمومی  افزایش  به  توجه  با  خام  آجیل  قیمت 
هزینه هایی مانند فراوری، بسته بندی و حمل و نقل 

معقول به نظر می رسد.

۵۰۰ هزار بوته نهال در گنبد غرس می شود
رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری 
در  نهال   کاشت  آغاز  از  گنبدکاووس 
مراتع شهرستان خبر داد و گفت: طبق 
پیش بینی ۵۰۰ هزار بوته )نهال( در هزار 
کاشته  شهرستان  این  مراتع  از  هکتار 
اظهارداشت:  رحمانی  می شود.فرشید 
با  مقابله  با هدف  بوته ای  نهال  کاشت 
بیابانی شدن مراتع و کاهش هزینه های 
نیاز  مورد  علوفه  تامین  با  دامپروری 
مراتع  در  اسفندماه  اواسط  تا  دامداران 
دونگ،  قره  بورته،  قولاق  چپرقویمه، 
پشه لر، ترشکلی، تروتی و کلیجه ادامه 
بوته  امسال ۵۰۰ هزار  افزود:  دارد.وی 
"اترپیلکس،  گونه های  از  مرتعی  نهال 
کانی سنس، لنتی فورمیس، هالیموس، 
و  النگاتوم  آگروپایرون،  لئوکوکلادا، 
با هزینه کرد ۱۰ میلیارد ریال  قره داغ" 
از منابع ملی و استانی در این شهرستان 
گفت:  است.رحمانی  شده  تولید 
چپرقویمه  نهال  و  بذر  تولید  ایستگاه 
تولید  به  اقدام  سال  هر  گنبدکاووس 
ابلاغی  مطابق سهمیه  مرتعی  بوته های 

می کند که نهال های تولیدی آن از سال 
۹۶ تا سال گذشته در سطح هفت هزار 
شهرستان  این  مراتع  از  هکتار   3۴۰ و 
منابع  اداره  است.رییس  شده  کاشته 
با  گنبدکاووس  آبخیزداری  و  طبیعی 
اشاره به جدی بودن خطر بیابانی شدن 
بخشی از مراتع و اراضی زراعی مناطق 
شمالی این شهرستان، از مردم بومی و 

کشاورزان ساکن در نوار مرزی خواست 
در اجرای طرح های حفاظت و احیای 
کشاورزی  اصول  رعایت  و  مراتع 
انجام عملیات صحیح خاک  حفاظتی، 
ورزی و کشت بوته های مرتعی با این 
کنند.رحمانی  همکاری  بیشتر  اداره 
بینی  پیش  طبق  همچنین  اظهارداشت: 
کاشت  با  چوب  زراعت  طرح  امسال 

گونه های درختی "اکالیپتوس و صنوبر" 
از اواخر دی ماه در ۵۰۰ هکتار از اراضی 
اجرا  مردم شهرستان  مستثنیات  و  ملی 
می شود و اکنون بستر برای اجرای این 
طرح در 3۰۰ هکتار فراهم شده است.

ابخیزداری  و  طبیعی  منابع  کارشناسان 
مناسب  اکالیپتوس  معتقدند  گلستان 
شرق  مناطق  وسیع  اراضی  در  کاشت 
و شمالی استان و گونه صنوبر مناسب 
کاشت در مناطق غربی و جنوبی است.
به گفته این عده، برای زراعت چوب در 
هر هکتار زمین می توان تا هزار و ۱۰۰ 
نهال درختی غرس کرد که پس از یک 
دوره پنج ساله از هر هکتار 2۵ مترمکعب 
چوب استحصال می شود  و در شرایط 
کنونی اقتصادی، یک میلیارد ریال درآمد 
از  پس  چوب  زراعت  ملی  دارد.طرح 
تصویب قانون تنفس جنگل که از اواخر 
سال ۹۵ به اجرا گذاشته شد.شهرستان 
37۵ هزار نفری گنبدکاووس با پنج هزار 
و 72 کیلومتر مربع وسعت، 3۴۱ هزار 

هکتار اراضی ملی و مرتع دارد.

بانک ملی ایران، مدافع
 بخش درمان کشور

بخش  تجهیز  به  کمک  و  بیمارستان  اندازی  راه   
به صورت  گذشته،  های  سال  طی  کشور  درمان 
است.  بوده  ایران  ملی  بانک  توجه  مورد  ویژه 
این  ایران،  ملی  بانک  عمومی  روابط  گزارش  به 
نگاه  رو  این  از  و  مردمی ست  بانک  یک  بانک، 
یک  صرفاً  فرهنگی  و  اجتماعی  مقولات  به  آن 
رسانی  خدمت  و  بود  نخواهد  محور  سود  نگاه 
و  اساسی  اهداف  از  مردم،  به  خدمتگزاری  و 
شود.  می  محسوب  ایران  ملی  بانک  محوری 
از  یکی  کشور  درمان  بخش  و  بهداشت  حوزه 
مورد  گذشته  سالیان  در  که  است  هایی  بخش 
توجه بانک ملی ایران بوده و تعداد قابل توجهی 

و  پزشکی  درمانی،  مراکز  کلینیک،  درمانگاه، 
این  با حمایت های  بیمارستان در سراسر کشور 
تامین  اند.  شده  تجهیز  و  تعمیر  ساخت،  بانک 
نیازهای زیرساختی نظام پیشگیری و بهداشتی و 
درمان کشور نه تنها باید مختص پایتخت و کلان 
شهرها نباشد بلکه می توان گفت کفه ترازو باید 
در شهرها و روستاهای دور دست تر غالب شود 
و دورترین یا کوچکترین شهر و روستا نیز از این 
حمایت ها بهره مند باشند که بانک ملی ایران با 
ایفای مسئولیت های  نگاه به این مهم، علاوه بر 
اجتماعی خود، تسهیلات اعطایی را نیز بر همین 

محور پیش می برد.

www.golshanemehr.com
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چرا عاطفه بین زوج ها کوچ می کند؟
آنچنان برنامه ریزی کرده بودند که بقول خودشان همه را انگشت 
به دهن کنند، ابراز محبتشان نه تنها در خانه بلکه در جمع دوستان 
و فامیل نیز باید وجود داشته باشد، از بیان کلمات محبت آمیز دریغ 
نکرده و عشق واقعی شان را به هم ابراز کنند. کمتر از یکسال از 
ازدواج شان گذشته بود اما دیگر زندگی محبت آمیز قبلی از مسیر 
همیشگی خارج و جر و بحث های طولانی و با دلیل و بی دلیل 
جای آن حرف های عاشقانه را گرفته بود، اعتمادشان به هم کم و 
دیگر آن شور و شوق ابتدای زندگی به چشم نمی خورد. بخاطر 
کوچکترین مساله مشاجره شان آنقدر بالا می گرفت که به فحش 
و تنش کشیده می شد، هیچ کدام به احترام دیگری کوتاه نمی آمد 
و دیگر از آن حرف ها و محبت های عاشقانه، 2 نفره غذا خوردن 
ها، قدم زدن های عاشقانه و بی مناسبت برای هم کادو خریدن 
خبری نبود. رفتن محل کار و برگشتن به خانه و انجام کارهای 
روزمره، ساعت ها غرق شدن در فضای مجازی و در نهایت 
صحبت اندک پیرامون مسایل معمولی زندگی مجموع مهمترین 
کارهایی است که در طول 2۴ ساعت شبانه روز با هم دارند، نه 
برنامه تفریحی، نه پیاده روی و نه با هم بیرون و خرید رفتن.نظیر 
چنین زندگی هایی امروزه در برخی از خانواده ها مشهود است، 
زندگی های گرمی که ابتدا با عاطفه و محبت زوج ها همراه 
است اما رفته رفته به سردی روابط گرایش پیدا می کند بطوریکه 
زندگیشان با پدیده ای جدید مواجه می شود که کارشناساسان آنرا 
طلاق عاطفی نام می گذارند. طلاق عاطفی به پدیده ای گفته می 
شود که زوج ها در واقع تنها اسمشان در شناسنامه یکدیگر است، 
به اجبار با هم زندگی کرده، با وجود زندگی زیر یک سقف، اما 
دور از هم هستند، ارتباط عاطفیشان قطع و به نوعی به اجبار با هم 
زندگی می کنند. طلاق عاطفی در زندگی این زوج ها ایجاد شده 
و بیشتر مواقع بخاطر ترس از آبرو و بچه ها تن به ادامه زندگی می 
دهند و به عقیده بسیاری از کارشناسان این شیوه یکی از خطرناک 
ترین طلاق هاست که ممکن است به طلاق ثبتی منجر شود. کار 
کردن زیاد زوج ها بیرون از خانه، استفاده بیش از حد از شبکه 
های اجتماعی، عدم شناخت کامل زوج ها از هم، نداشتن تفاهم، 
عدم مهارت های زندگی و ابراز محبت نکردن زوج ها به یکدیگر 
از جمله مهم ترین عواملی است که به عقیده کارشناسان موجب 

کوچ عاطفه و محبت از زندگی برخی زوج ها می شود.

طلاق عاطفی چیست و چرا زوج ها به این نوع طلاق دچار 
می شوند

کل  اداره  اجتماعی  های  آسیب  دفتر  کارشناس مسوول  یک 
بهزیستی در این زمینه معتقد است: طلاق را براساس معیارهای 
مختلف می توان به انواع گوناگون تقسیم کرد که طلاق عاطفی 
یکی از انواع آن است. زهرا عبدالهی افزود: اگر طلاق را گسست 
رابطه  عاطفی بین زن و مرد بدانیم، در برخی موارد با وجود عدم 
جدایی زوج ها ولی فاصله گیری عاطفی زن و مرد به صورت 
پنهان باقی می ماند بطوریکه تعداد زیادی از زوج ها بدون داشتن 
تعلق عاطفی به زندگی در کنار یکدیگر ادامه می دهند. وی اظهار 
کرد: طلاق عاطفی به معنای عدم معاشرت پذیری و عدم تعلق 
عاطفی بین زوج هاست که به کنار هم بودن و کنش متقابل با 
یکدیگر در امور زندگی تمایلی ندارند و علاوه بر قطع روابط 
عاطفی، تعامل بین زوج ها به سردی می گراید که به زندگی های 
خاموش و فاقد عشق و دوستی تبدیل و اعضای آن تنها به زندگی 

با یکدیگر ادامه می دهند.

علت های فردی و فرهنگی مسبب رواج طلاق عاطفی/راهکار 
برون رفت چیست؟

عبدالهی با ذکر اینکه علت های مختلف فردی و فرهنگی باعث 
این نوع طلاق در خانواده ها می شود، گفت: نحوه انتخاب همسر، 
میزان شناخت زوج ها از هم، نداشتن مهارت های فردی در حل 
مسائل، عدم گذران وقت با یکدیگر، عدم تامین نیازهای عاطفی، 
نارضایتی جنسی و بی اعتمادی می تواند از عواملی باشد که بر 
طلاق عاطفی تاثیر گذار است. وی اظهار کرد: طلاق عاطفی با 
انجام اقدام هایی قابل کنترل است بطوریکه با راهکارهایی می 
توان عاطفه و محبت بین زوجین به وجود آید. وی پذیرش همسر 
را گام نخست در این زمینه عنوان کرد و یادآور شد: همسران در 

طول زندگی باید سلیقه های مشترک را حفظ کنند علاوه بر آن 
درباره عوامل فرهنگی که با آن مواجه می شوند به توافق برسند. 
این دانش آموخته جامعه شناسی کاهش نگرش مردسالاری و 
ایجاد برابری جنسیتی، اطلاع رسانی و آگاه سازی زنان برای 
آشنایی با حقوق فردی و اجتماعی و پیشگیری از ازدواج های 
تحمیلی را از جمله راهکارهایی عنوان کرد که در کاهش و کنترل 

طلاق عاطفی موثر خواهند بود.

مشکلاتی  چه  با  عاطفی  طلاق  از  متاثر  های  خانواده 
مواجه هستند

عبداللهی به مشکلات خانواده های درگیر طلاق عاطفی اشاره کرد 
و افزود: خانواده هایی که در آنها طلاق عاطفی وجود دارد، نسبت 
به خانواده های عادی در بیشتر مسائل قادر به حل مشکلات و 
تعارض های خود نیستند. وی یادآور شد: ارتباط عاطفی اعضای 
این خانواده ها ناکارآمد و مختل است بطوریکه در زمینه تعامل 
نقش ها و عملکرد کلی به طرز ضعیفی عمل می کنند. به عقیده 
کارشناس مسوول دفتر آسیب های اجتماعی اداره کل بهزیستی 

ایلام، بروز طلاق عاطفی در خانواده، فرزندان را دچار مشکلات 
زیاد روحی، روانی کرده و تربیت آنها با چالش های بسیاری 
روبرو خواهد شد بطوریکه کمبود محبت و سردی زندگی بر 
احساس اضطراب و ترس فرزندان تاثیر دارد و سلامت روان 
آنان به مخاطره افتاده و در بیشتر مواقع با افت تحصیلی روبرو می 
شوند. عبدالهی با ذکر اینکه همیشه والدین یکی از الگوها و گروه 
های مرجع برای فرزندان محسوب می شوند چراکه رفتارها در 
خانواده بیشتر جنبه یادگیری دارد، اضافه کرد: در خانواده هایی 
که دچار طلاق عاطفی هستند، این پدیده بدون شک به فرزندان 
نیز منتقل و در زندگی مشترک آینده آنها تاثیر فراوانی خواهد 

گذاشت.

طلاق های ثبتی میزان ناکامی همسران در زندگی زناشویی را 
نشان نمی دهد

یک استاد دانشگاه جامعه شناسی معتقد است: خانواده از نخستین 
نظام های نهادی عمومی جهانی است که برای رفع نیازمندی های 
حیاتی و عاطفی انسان و بقای جامعه ضرورت تام دارد چراکه 

روابط مناسب در جامعه بر اساس روابط مناسب در خانواده شکل 
می گیرد و هر اندازه روابط درون خانواده مناسب تر باشد، خانواده 
و به تبع آن جامعه از اثبات و استحکام بیشتری برخوردار است. 
طاهره فرازمند افزود: هیچ جامعه ای بدون داشتن خانواده سالم 
نمی تواند ادعای سلامت کند و هیچ یک از آسیب های اجتماعی 
بی تاثیر از خانواده پدید نیامده اند. وی طلاق را یکی از مهمترین 
آسیب های خانوادگی عنوان و ادامه می دهد: آمار رسمی طلاق 
های ثبتی بطور کامل نشان دهنده میزان ناکامی همسران در زندگی 
زناشویی نیست زیرا در کنار آن آماری بزرگتر به طلاق های 
عاطفی اختصاص دارد یعنی به زندگی های خاموش و خانواده 
های تو خالی  که زن و مرد در کنار هم به سردی زندگی اما 

تقاضای طلاق قانونی نمی کنند.

طلاق عاطفی چگونه شکل می گیرد
به گفته این استاد جامعه شناسی، طلاق عاطفی به سردی رابطه 
میان زن و شوهر گفته می شود و در واقع در این رابطه ضعف 
ارتباط عاطفی زن و شوهر به سردی تمامی روابطی که یک 

زوج می توانند با هم داشته باشند، مانند رابطه روحی، جسمی، 
عاطفی و حتی گفتاری منجر می شود. فرازمند بیان کرد: وجود 
این مشکل در یک رابطه موجب بی مهری و کم شدن انرژی 
مثبت در خانواده می شود، بطوریکه زوج ها در بیگانگی دنیای 
یکدیگر گم شده و فقط برای هم حکم یک هم خانه که به او 
عادت کرده اند، دارند. وی گفت: این افراد با فاصله ای که از 
لحاظ روحی و جسمی با یکدیگر دارند، خط قرمزهایی را برای 
همدیگر مشخص کرده و هرکدام در خلوت خود دیگری را متهم 
می کند. این استاد دانشگاه تاکید کرد: درک نکردن صحیح از رفتار 
و گفتار یکدیگر، نداشتن شناخت کافی از روحیه طرف مقابل، 
وجود ویژگی های اخلاقی نامطلوب در زوج ها، نقش سن و 
مدت ازدواج، روان آزردگی، برون گرایی، تغییر سبک زندگی، 
خیانت ذهنی زوج ها، متغیرهای فردی، هوش معنوی و ویژگی 
های شخصیتی و عاقبت بی علاقگی و سردی نسبت به شریک 
زندگی خود همه و همه دست به دست هم می دهد تا یک طلاق 
عاطفی را در زندگی زوج ها به وجود آورد. فرازمند در عین 
حال یکی دیگر از شاخص های مهم که بر کیفیت روابط عاطفی 

زناشویی اثر می گذارد را سیستم های ارزشی و عقیدتی همسران 
و شباهت و تفاوت های باورها و ارزش های آنها عنوان می کند.

هستند،  عاطفی  طلاق  دچار  که  هایی  زوج  زندگی 
چگونه است؟

فرازمند اظهار کرد: در برخی ازدواج ها که منجر به طلاق ثبتی و 
قانونی نمی شود زندگی ها توخالی بوده که فاقد عشق، مصاحبت 
و دوستی هستند و همسران فقط با جریان زندگی خانوادگی 
پیش رفته و زمان را سپری می کنند و اینگونه ارتباط در زندگی 
مشترک را صاحبنظران طلاق عاطفی نامیده اند. وی ادامه داد: در 
این زندگی ها زوج ها فقط زیر یک سقف زندگی می کنند، در 
حالیکه ارتباطات بین آنها قطع شده یا بدون میل و رضایت است 
و طلاق عاطفی نماد وجود مشکل در ارتباطی سالم و صحیح بین 
زن و شوهر است. به عقیده این استاد جامعه شناسی، این مشکل 
ارتباطی در سطح خانواده می تواند در جامعه نیز شیوع و گسترش 

یابد و ارتباط انسانی را مختل کند.

طلاق عاطفی سالها پیش تر از طلاق رسمی رخ می دهد
وی اظهار کرد: طلاق عاطفی بیشتر از طلاق رسمی و قانونی است 
که در سال های اخیر رشد بسیار شتابان و نگران کننده ای داشته 
و دارد و در بسیاری از موارد خود زوج ها از این مساله که به آن 
وارد شده اند، آگاهی و هوشیاری ندارند. به عقیده فرازمند، طلاق 
عاطفی سال ها پیش تر از طلاق رسمی و قانونی رخ می دهد و 

در واقع این نوع طلاق زمینه وقوع طلاق ثبتی را فراهم می کند.

طلاق عاطفی جامعه را دچار بی سازمانی می کند
یک پژوهشگر فرهنگی و اجتماعی نیز معتقد است: خانواده کانون 
عشق، عاطفه و احساس بوده و یکی از کارکردهای اصلی نهاد 
خانواده رفع نیازهای عاطفی است و اگر خانواده به هر دلیلی 
نتواند این کارکرد خود را به درستی ایفا کند، دچار به هم ریختگی 
شده و سکوت و خاموشی جایگزین شور و محبت خواهد شد. 
خلیل کمربیگی افزود: در جامعه ایرانی و بر اساس عوامل مختلف، 
مساله طلاق، نکوهیده و ناپسند محسوب می شود و شدت این 
ناپسندی در مناطقی چون ایلام با ساختارهای ایلی و طایفه ای 
بیشتر خواهد بود بنابراین هرچند بر آن قرارداد ازدواج، مُهر طلاق 
نخورده و در نرخ رسمی طلاق نیاید این مساله رخ داده است. وی 
بیان کرد: در چنین زندگی هایی زوج ها در زیر یک سقف با هم 
زندگی می کنند اما بین آنها فاصله اجتماعی زیادی است. به عقیده 
این پژوهشگر مسائل فرهنگی و اجتماعی، در چنین جوامعی که 
ساختار آنها نیز مردسالارانه است، زنان ترس بیشتری از رخ دادن 
طلاق رسمی، تنهایی، برچسب مطلقه بودن و ده ها ترس دیگر 
داشته و موجب می شود هرچند زوج ها برای هم جذابیتی نداشته 
باشند و شرکای زندگی، در زندگی زناشویی احساس شراکتی 
نمی کنند اما این ارتباط غیردوستانه همچنان تداوم دارد. به گفته 
کمربیگی، تداوم این ارتباط همراه با بی عاطفگی، در سطح کلان 
جامعه را دچار بی سازمانی می کند و در سطوح دیگر منجر به 
پدیدآمدن بسیاری از آسیب های اجتماعی دیگر می شود. وی 
اظهار کرد: نتایج برخی از تحقیق های صورت گرفته در استان 
نشان می دهد که همین طلاق عاطفی زمینه را برای بروز برخی 
آسیب ها چون خودکشی، اعتیاد، افسردگی و ارتباط فرازناشویی، 
افت تحصیلی  موارد  برخی  در  اجتماعی و  انزوای  گسترش 
فرزندان فراهم می کند. این پژوهشگر با ذکر اینکه نقطه شروع 
پیشگیری از مساله طلاق عاطفی، در نقطه شروع زندگی مشترک 
است گفت: اگر خشت اول زندگی زناشویی آگاهانه، عالمانه و 
به دور از توهم و تحمیل رخ دهد، از بسیاری مسائل و آسیب ها 
جلوگیری خواهد شد. وی گفت: چنانچه زن و مرد قبل از ازدواج 
از یکدیگر شناخت لازم و کافی داشته باشند، معیارها و شاخص 
های مشترک بین آنها زیاد و فهم آنها از زندگی به هم نزدیک 
باشد، خانواده همچنان کانون مهر و عاطفه خواهد بود، اما اگر 
خشت اول کج گذاشته شود، هرچند ممکن است این بنا از لحاظ 
فیزیکی به هم نریزد اما دیگر مامن آسایش و آرامش برای هیچ 

یک از اعضا خانواده نخواهد بود.
ایرنا زندگی

طلاق عاطفی به پدیده ای گفته می شود که زوج ها در واقع تنها اسمشان در شناسنامه یكدیگر است

خانواده کانون عشق، عاطفه و احساس بوده و یکی از کارکردهای
 اصلی نهاد خانواده رفع نیازهای عاطفی است و اگر خانواده به هر دلیلی

 نتواند این کارکرد خود را به درستی ایفا کند، دچار به هم ریختگی می شود


